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Vanløse Lokaludvalg er et af Københavns Kommunes 12 lokaludvalg. Lokaludvalgene er 
sat i verdenen for at være bindeled mellem Borgerrepræsentationen og bydelen. Vanløse 
Lokaludvalg står hvert år for en række projekter. Projekternes formål er forskellige, men 
de er alle lavet til gavn for Vanløse, enten for at styrke dialogen, understøtte netværk, 
skabe bydelsidentitet eller andet. Denne publikation rummer et overblik over projekterne 
i 2015. Der er tale om et resume og ikke den fulde projektbeskrivelse og evaluering. 



Hold Vanløse Ren
Bevilget 60.000
Anvendt 51.002,25
Ikke anvendt: 8.997,75

Formålet med Hold Vanløse Ren er at engagere byens børn og unge i at holde bydelen ren og sætte fokus på 
affald og ressourcer. Vanløse lokaludvalg har med stor succes afholdt Hold Vanløse Ren de sidste 6 år. 
Projektet er med til at skabe kontakt mellem Vanløse Lokaludvalg, lærere, elever samt forældre og skolebestyrel-
ser, der indirekte hører om lokaludvalgets arbejde, og er således en udmøntning af  lokaludvalgets overordnede 
målsætning om at være netværksskabende i Vanløse bydel. Mere end 900 børn og unge deltog.
Succeskriterierne var: At flere klasser/børnehavegrupper arbejder videre med affalds – og ressourcetemaet, evt. 
ved at tilmelde sig ”skolen ta’r skraldet’s” tilbud om undervisning eller ved at svare på eventuelle medsendte 
spørgeskemaer. Succeskriterierne blev opfyldt, idet flere klasser udfyldte det medsendte spørgeskema og elever 
fra Kirkebjerg skole modtog undervisning fra Børne- og Ungeforvaltningens ressourcehelte, hvilket resulterede i 
både et byttemarked, historier og genbrugskunst.

Private fællesveje
Bevilget 20.000
Anvendt 18.884,38
ikke anvendt 1.115,62

Tryk af håndbog om private fællesveje
Bevilget 13.250
Anvendt 9.287,50
Ikke anvendt 3.962,50

Formålet med projektet var at gøre det nemmere for grundejere at samarbejde om fysiske og sociale projekter, 
der vedrører private fællesveje. Som lokaludvalg har vi en interesse i at skabe netværk og fysiske forbedringer i 
bydelen. Der er i denne for-
bindelse et behov for solid og 
let tilgængelig vejledning. 
Centralt i Økonomiforvalt-
ningen var der et ønske om 
samarbejde på tværs af  lokalud-
valgene, ligesom der fra Van-
løse Lokaludvalgs medlemmer 
gennem de senere år har været 
et ønske om at kunne være med 
i fællesprojekter på tværs af  lo-
kaludvalg, der giver god mening 
lokalt. Ligeledes blev der trykt 
en håndbog med oversigten 
over de private fællesveje. 



SAVE
Bevilget: 70.000
Anvendt 25.775,11
Ikke anvendt 44.224,89

Ja projektet var en succes. Der blev registreret over 1200 
huse, og projektet var på den vis medvirkende til at skabe 
bevidsthed om bydelens historie, og særlige bygninger, 
samt medvirkende til at styrke bydelsidentiteten.
Det viste sig dog, at projektet tog flere ressourcer end 
forventet, så bydelsvandringerne blev ikke gennemført. 
Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur 
afholdte en stor andel af  projektets udgifter, hvorfor der 
kun blev anvendt knap 26.000 af  de bevilgede 70.000 kr.

Markering af 4. og 5. maj
Bevilget 26.000
Anvendt 11.954,46
Ikke anvendt 14.045,54

Formålet med projektet var at markere 4. og 5. maj Pro-
jektet levede op til sit formål, da markeringen blev tydelig-
gjort af  de deltagende personer med tale og blomster på 
hvert enkelt sted. Ved de to skolebesøg deltog børn, som 
blev delagtiggjort i historien. Endvidere blev den ønske-
de udvidelse af  navnepladen for Frode Jacobsens Plads 
gennemført, således at der nu forekommer yderligere 
oplysninger om, hvem Frode Jacobsen var. Man kan med 
fordel gentage et lignende projekt hvert 5. eller 10. år.

Havedag(Bynatur)
Bevilget 68.000
Anvendt 14.289,08
Ikke anvendt 53.710,92

Formålet var at skabe en borgerinddragelsesproces/
dialogproces, hvor vi på praktisk vis fortalte om og viste 
muligheden for kemifri havedyrkning, nyttedyr, kompost, 
spiring, plantebytte, dyrkning og høst. Formålet var at 
inspirere deltagerne til at dyrke deres have økologisk, få 
en kompostspand, gøre plads til nyttedyrene, opsætte et 
bistade, lave regnbede, havedam mm.
Formålet blev klart opnået, det samme med succeskrite-
rierne, og selvom der ikke meldte sig nogen til at indgå i 
lokaludvalgets miljøarbejde, var der kun positive tilbage-
meldinger.



Valgmøde
Bevilget 12.000
Anvendt 10.720
Ikke anvendt 1.280

Formålet var at afholde et møde i forbindelse med folketingsvalget, hvor borgere i Vanløse kunne drøfte lokal-

politiske forhold med landspolitikerne. Der deltog seks forskellige partier, men der var kun omkr. 35 fremmødte. 

Skt. Hans
Bevilget 33.900
Anvendt 29.390
Ikke anvendt 4.510

Formålet med arrangementet var at samle forskellige aldersgrupper og forskellige kulturelle baggrunde til en fæl-
les kultur- og traditionel oplevelse, hvor der samtidig var en præsentation af  lokaludvalgets virke. Som noget nyt 
var der også taler målrettet unge. Formålet blev til fulde opfyldt. Succeskriteriet menes opfyldt med de estimere-
de 2-3.000 mennesker, der deltog.

Damhustræf
Bevilget 14.500
Anvendt 8.168,80
Ikke anvendt 6.339,20

Formålet med projektet var at støtte op om naturens dag samt understøtte og give de lokale natur- og miljø-
foreninger et rum at møde borgere i, og det levede projektet op til. Desværre var det regnvejr på dagen, og der-
for kom der ikke så mange borgere som forventet.



Økologisk høstmarked
Bevilget 18.500
Anvendt 12.632,21
Ikke anvendt 5.867,79

Formålet med projektet var at gøre det nemmere for vanløseborgere at handle mere miljømæssigt korrekt, ved 
at give dem mulighed for at møde økologiske og lokale producenter samt invitere videnspersoner, som kunne 
informere om økologi og bæredygtig livsstil. Succeskriterierne var at skabe rum og få flere til at deltage – hvilket 
er svært at svare på, hvorvidt er opnået.
Hvis projektet skal gentages i 2016, kan det pga. byggerod ikke foregå på Vanløse Torv.

Musik på Engen
Bevilget 140.800
Anvendt 119.074,48
Ikke anvendt 21.725,52

Formålet med Musik på Engen var, at bidrage til at gøre Vanløse til en spændende og levende bydel at bo og 
færdes i. 
Formålet var ligeledes, at bringe borgerne sammen om fælles musikalske oplevelser. Oplevelser, man normalt 
ikke ville opsøge, da de måske ligger uden for ens egen musiksmag, men som via dette arrangement og på denne 
måde vil kunne vække ens interesse, til derigennem at opsøge de kultur-musikalske tilbud bydelen i øvrigt byder 
på.
Formålet var også, gennem borgerinddragelse, at engagere lokale borgere i projektes programflade, gennem for-
beredelse i bl.a. samspil for de unge rockmusikere, indøvelse af  sange for kor og samarbejde om andre praktiske 
gøremål i forbindelse med en musikfestival.
Formålet blev opnået, og der var stor tilfredshed med dagene generelt. Der manglede nogle publikummer i 
aldersgruppen 20-50, og der var ikke så mange deltagende foreninger som ønsket.

BR- og Borgmestermøder
Bevilget 15.000
Anvendt 2.651,20
Ikke anvendt 12.348,80

Formålet med projektet var at invitere fagborgmestre og medlemmer i de syv fagudvalg til lokale møder om 
aktuelle temaer. Succeskriteriet var, at der blev afholdt minimum tre møder.
Der blev afholdt ét cykelmøde med Morten Kabell, hvor nogle lokaludvalgsmedlemmer deltog – der var ingen 
officiel invitation m.v. Projektet opnåede derfor hverken sit formål eller sit succeskriterium.



Byttemarked
Bevilget 10.000
Anvendt 457,60
Ikke anvendt 9.542,40

Afholdelse af  byttemarkeder 
er med til at fremme direkte 
genbrug og øge forståelsen for 
bedre ressourceforbrug og 
glæden ved at give og få 
omkostningsfrit og til fælles 
glæde. Byttemarkeder tiltrækker 
mange mennesker, hvorfor man 
med fordel kunne indtænke 
borgerinddragelse – f.eks. ift. 
etablering af  nærgenbrugs-
station/Agenda 21-aktiviteter 
mm. Succeskriteriet var, at der blev byttet over 1 ton ting pr. byttemarked, og det blev opnået.

Borgerinddragelse – søjlerne
Bevilget 10.000
Anvendt 7.015,82
Ikke anvendt 2.984,18

Lokaludvalget ønskede at inddrage borgerne i forbindelse med høringen om søjler i Vanløse. Projektet skulle 
være med til at styrke bydelens identitet. Projektet var en succes, da der deltog flere end forventet i mødet om 
søjlerne, og der kom mange tilbagemeldinger til byfesten og på spørgekortene.

Storborgermøde
Bevilget 15.000
Anvendt 11.635,66
Ikke anvendt 3.364,34

Formålet med projektet var at skabe dialog mellem borgere, kommune og arkitekter/bygherre om udviklingen 
af  bymidten. En dialog der blev perspektiveret yderligere med oplæg fra hhv. arkitekt Jan Gehl og Stadsarkitekt 
Tina Saaby. Succeskriteriet var, at der kom minimum 100, og at der var en stor aldersspredning.  Succes-
kriterierne vurderes at være opnået. Der deltog mere end 150 mennesker, og der var en aldersspredning, om end 
der var flere over 50 end under.
Oplæggene var så populære og der var så mange spørgsmål, at tiden skred, og desværre var der ikke så meget tid 
til workshops efterfølgende, hvilket gav bemærkninger om, at borgerne ikke havde nok tid til at komme til orde. 
Særligt omkr. lokalplan for Apollovej var der stor interesse, hvorfor lokaludvalget lovede at afvikle et borger- 
møde herom, når lokalplanen var i høring. Det borgermøde blev holdt 4. november – da det var for sekretariats-
midler fremgår det ikke af  denne evalueringsoversigt, men en evaluering kan findes i lokaludvalgets referat fra 
november 2015.
I forbindelse med oplæggene var der tekniske problemer med projektoren, hvilket gjorde det svært at se. Det 
var svært for flere at se sig udover dette. Efterfølgende var/er det muligt at hente oplæggene fra lokaludvalgets 
hjemmeside.



Fuglefolder
Bevilget 4.500
Anvendt 4.495
Ikke anvendt 5

Formålet med projektet var at sætte fokus på 
problematikken ved fodring af  fuglene pga. fos-
for-forurening af  vandet. De trykte flyers blev sat ved 
iskiosken ved Damhussøen, og alle flyers er blevet delt 
ud. Projektet hænger sammen med TMUs visioner om 
at begrænse fuglefodring for vandkvalitetens skyld.

Naturture
Bevilget 10.000
Anvendt 5.324,52
Ikke anvendt 4.675,48

Ture ud i naturen er et tilbud til Vanløses borgere om at komme ud i eksisterende naturområder i bydelen og 
(gen)opleve og lære noget om de nære naturområder. Formålet er at skabe interesse og forståelse for natur og 
natursammenhænge og på sigt at få de lokale borgere til at engagere sig i deres nærområde. 
Projektet åbner op for en direkte borgerdialog, og kan samtidig være medvirkende til at skabe nye netværk til 
både borgere og foreninger i bydelen.
Succeskriteriet var, at der deltog minimum 15 pr. tur, og det blev opnået. Projektet har stor lokal opbakning og 
interesse.

Gæstebud
Bevilget 15.900
Anvendt 1.950
Ikke anvendt 13.950

Projektet blev aflyst i sidste time pga. afspærring m.v. på Vanløse Torv. Udgifter var til allerede bestilte flyers og 
slikposer til luciapiger.

Borgermøde og teaterforestilling om alkohol
Bevilget 19.500
Anvendt 16.589,37
Ikke anvendt 2.910,63

Projektet skulle sætte fokus på alkohol og de følger et misbrug kan få i relation til familie og samfund. At give 
plads for en debat om emnet og være med til at forebygge og støtte mennesker der har problemet tæt inde på 
livet, enten som misbruger eller som pårørende.
Succeskriteriet var, at der deltog 75-100 mennesker. Formålet med projektet blev opnået, og med mere end 100 
deltagere var projektet en succes. Dog skal der ved lignende arrangementer laves klare aftaler omkring, hvem der 
gør hvad og hvornår.



Juletræ
Bevilget: 28.000
Anvendt 26.507,49
Ikke anvendt 1.492,51

Formålet var at fastholde den årlige tradition med at tænde og samle bydelen omkr. juletræet på Vanløse Torv 
og markere, at lokaludvalget er ”bydelens” samlingspunkt. På trods af  udfordringer med afspærring på torvet, 
cykelkaos og begrænset plads var arrangementet en stor succes med mange glade deltagere.

Årsavis
Bevilget 42.000
Anvendt 38.400
Ikke anvendt 3.600

Årsavisens formål var at synliggøre lokaludvalgets virke gennem gode artikler med tyngde og billedmateriale. 
Avisen blev omdelt sammen med den ene lokalavis som indstik. Der er kun kommet positive tilkendegivelser fra 
borgerne, og avisen vurderes at have opnået sine succeskriterier.

Verdens jul
Bevilget 5.500
Anvendt 2.737,60
Ikke anvendt 2.762,40

Formålet var at lave et multikulturelt arrangement, der kunne skabe større forståelse og bedre dialog på tværs. 
Arrangementet var rigtig fint, men desværre kom der ikke helt så mange som forventet, og projektets succes-
kriterium med mere end 80 deltagere kunne desværre ikke opnås. – Det forventes at omkr. 50 deltog i arrange-
mentet.

Udstyr til borgerrettede aktiviteter
Bevilget 50.000
Anvendt 52.175,24
merforbrug: 2.175,24

Lokaludvalget besluttede at indkøbe diverse artikler, der er fordrende for dialog med borgerne og synlighed 
omkr. lokaludvalget. 

Postkortkalender
Bevilget 13.100
Anvendt 13.100
Ikke anvendt 0

Formålet var at lave et planlægningsværktøj, der kunne bruges som gave til samarbejdsparter samt være et red-
skab til at synliggøre lokaludvalgets arbejde. Lokaludvalgsmedlemmer har fået mulighed for at give kalenderen 
til dem, de har samarbejdet med i 2015, og de resterende er blevet delt ud til borgere, der har haft interesse for 
dem. Kalenderen er med bygningsdetaljer fra lokaludvalgets SAVE projekt.


